

تي بي إس القابضة تتوسع إلى السوق السعودي من خلال شراكة استراتيجية مع شهية للاستثمارات



[13/03/2025] - القاهرة، جمهورية مصر العربية

أعلنت شركة تي بي إس القابضة، الرائدة في قطاع الأغذية والمشروبات في مصر، عن توقيع شراكة استراتيجية مع شركة شهية للاستثمارات، الشركة السعودية الرائدة في إدارة وتوزيع العلامات التجارية الكبرى في قطاع المطاعم والمفاهي.

تهدف الشراكة إلى تأسيس مصنع متخصص في إنتاج المخبوزات في المملكة العربية السعودية باستخدام أحدث التقنيات لإنتاج مجموعة متنوعة من المخبوزات، بما في ذلك المنتجات المجمدة.

ستبدأ المرحلة الأولى من المشروع في 2026 بإنتاج أنواع متعددة من المخبوزات، مع استخدام تقنيات حديثة تساهم في تحسين الجودة وتقليل التكاليف اللوجستية. من خلال الاستفادة من خبرات شركة تي بي إس القابضة الممتدة في قطاع الأغذية والمشروبات، يسعى المشروع إلى المساهمة بشكل كبير في نمو قطاع المخبوزات في السعودية، بالإضافة إلى تلبية الطلب المتزايد على المخبوزات عالية الجودة في السوق السعودي والإقليمي.

أكد الأستاذ سامح السادات، الشريك المؤسس ورئيس قطاع الاستثمار لشركة تي بي إس القابضة، أن الاتفاقية تشمل تزويد العلامات التجارية التابعة لشركة شهية للاستثمارات، مثل "دانكن"، بالإضافة إلى مجموعة من العملاء الآخرين في نفس القطاع. وأضاف قائلاً: "نعتبر دخولنا إلى السوق السعودي بداية مرحلة جديدة من النمو، حيث نسعى لتقديم منتجات مخبوزات عالية الجودة تلبي احتياجات السوق السعودي وتواكب تطلعاته"

من جانبه، أوضح الأستاذ سعود بن عبد الله العذل، الرئيس التنفيذي لشركة شهية للاستثمارات، أن الشراكة مع تي بي إس القابضة تعد خطوة استراتيجية هامة على المدى الطويل، بالنظر إلى الخبرات الواسعة التي تمتلكها الشركة المصرية ورأس مالها البشري المؤهل. وأضاف قائلاً: "ستsem هذه الشراكة في تعزيز حضورنا في السوقية داخل المملكة وخارجها، من خلال شبكتنا القوية في سلسلة التوريد والبنية التحتية للتوزيع، بالإضافة إلى معرفتنا العميقه بالأسواق الإقليمية والدولية".

أكد الطرفان أن هذه الشراكة تمثل خطوة استراتيجية هامة نحو التوسيع في أسواق الخليج وأوروبا في المستقبل. وستsem هذه الشراكة بشكل كبير في تعزيز الاقتصاد المصري من خلال تدفق العملة الأجنبية إلى السوق المصري. كما ستعمل على تعزيز قدرة السوق المحلي على تلبية احتياجاته وتحقيق نمو اقتصادي مستدام بين البلدين.

وأضاف الأستاذ أيمن عباس، الشريك الرئيسي بشركة تي بي إس القابضة، أن كافة تجارب التوسيع في السوق السعودي أثبتت نجاحها ونمو الكيانات الاقتصادية العاملة هناك، مؤكداً أن المناخ الاقتصادي في السوق السعودي اليوم يمثل فرصة ذهبية لانطلاق الشركات نحو آفاق جديدة من النمو والتوسيع.

وقد حظيت هذه الشراكة بدعم كبير من الجهات التنظيمية في المملكة، حيث قدمت وزارة الاستثمار التسهيلات اللازمة لتطوير هذه الفرصة الاستثمارية في المملكة. تمت الصفقة تحت إشراف مجموعة من الشركات الاستشارية المتخصصة، مثل شركة حين إكس المستشار المالي، وشركة بلتون القابضة الشركـ التمويلي، بالإضافة إلى شركة بيت النمو المالية كوسـطـ بين

الشركاتين. وقدمت شركة كي إن جتس المشورة القانونية لشركة تي بي إس القابضة، بينما تولت شركة الزامل والخراشي للمحاماة تقديم الاستشارات القانونية لشركة شهية للاستثمارات

نبذة عن الشركات

تي بي إس القابضة

شركة مصرية رائدة في قطاع الأغذية والمشروبات، تتمتع بتاريخ طويل في تقديم خدماتها للعلامات التجارية العالمية. تدير الشركة أكثر من 120 فرعاً، ويعمل بها أكثر من 2,000 موظف، ولديها 6 علامات تجارية منتشرة في العديد من الأسواق

شهية للاستثمارات

شركة سعودية متخصصة في قطاع الأغذية، وتعد من اللاعبين الرئيسيين في صناعة التوزيع والإنتاج في المملكة العربية السعودية، حيث تدير أكثر من 800 فرع، ويعمل بها أكثر من 7,000 موظف، ولديها 4 علامات تجارية منتشرة في 5 أسواق رئيسية

TBS Holding Expands into the Saudi Market Through Strategic Partnership with Shahia Investments

Cairo, Egypt – [12/03/2025]

TBS Holding, a leader in the food and beverage sector in Egypt, has announced the signing of a strategic partnership with Shahia Investments, a leading Saudi company in managing and distributing major brands in the food and beverage sector.

The partnership aims to establish a specialized bakery production plant in Saudi Arabia using the latest technologies to produce a variety of baked goods, including frozen products.

The first phase of the project will commence in 2026 and will focus on producing various types of baked goods, utilizing modern technologies to improve quality and reduce logistical costs. By leveraging TBS Holding's extensive experience in the food and beverage industry, the project aims to significantly contribute to the growth of the bakery sector in Saudi Arabia, in addition to meeting the increasing demand for high-quality baked goods in the Saudi and regional markets.

Mr. Sameh El-Sadat, Chief Investment Officer & Co-Founder of TBS Holding, confirmed that the agreement includes supplying Shahia Investments' brands, such as "Dunkin'" as well as a range of other clients in the same sector. He added, "We consider our entry into the Saudi market as the beginning of a new phase of growth, as we seek to provide high-quality bakery products that meet the needs of the Saudi market and align with its aspirations."

On his part, Mr. Saud bin Abdullah Al-Aziz, CEO of Shahia Investments, explained that the partnership with TBS Holding is an important strategic step in the long term, given the extensive experience of the Egyptian company and its qualified human capital. He added, "This partnership will contribute to strengthening our market share both inside and outside the Kingdom, through our strong supply chain network, distribution infrastructure, and deep knowledge of regional and international markets."

Both parties confirmed that this partnership represents an important strategic step towards expansion into the Gulf and European markets in the future. The partnership will also significantly contribute to boosting the Egyptian economy by facilitating the flow of foreign currency into the Egyptian market. Furthermore, it will enhance the local market's ability to meet its needs and foster sustainable economic growth between the two countries.

Mr. Ayman Abbas, the main partner at TBS Holding, added that all expansion experiences in the Saudi market have proven to be successful and have led to the growth of economic entities operating there, stressing that the economic climate in the Saudi market today represents a golden opportunity for companies to embark on new growth and expansion horizons.

This partnership has received strong support from regulatory authorities in the Kingdom, as the Ministry of Investment has provided the necessary facilitation to develop this investment opportunity. The deal was overseen by a group of specialized advisory firms, including Gen-X as the financial advisor, Beltone Holding as the financing partner, and Bayt Alnomow Financial as the intermediary between the two companies. K&L Gates provided legal counsel to TBS Holding, while Al-Zamil & Al-Kharashi Law Firm provided legal advice to Shahia Investments.

Company Profiles:

TBS Holding:

An Egyptian leader in the food and beverage sector, TBS Holding has a long history of offering services to global brands. The company operates more than 120 branches and employs over 2,000 people, with 6 brands spread across multiple markets.

Shahia Investments:

A Saudi company specializing in the food and beverage sector, Shahia Investments is a key player in the distribution and production industry in Saudi Arabia, managing over 800 branches, employing more than 7,000 people, and operating 4 brands across 5 major markets.